
Forslag til dagorden til forældrebestyrelsesmøde d. 26. august 2020 kl. 19,00 – 21,30 på Fælleden, lokale 1.S.04. 

Valg af referent 

Afbud: Britt, Lene og Stinne 

Punkt Baggrund - forberedelse Referat 

Referat fra sidst   

Godkendelse af dagsorden   

Nyt fra formanden   

Nye anvisningsregler, opfølgning på møde med 
Charlotte 

De nye anvisningsregler er vedlagt til 
orientering 
 
Er der brug for reaktioner fra 
bestyrelsen? 

Gennemgang af nye regler. 
Pladsanvisningens reglerne er ændret så dagplejen 
bliver et samlet anvisnings distrikt  i hele Skanderborg, 
og der kan derfor anvises i hele kommunen, og ikke kun 
i det relevante skoledistrikt. 
 
Politisk beslutning at fokusere på pasningsgarantien og 
ikke børnenes tav, eller forældrenes behov. 
 
Nye anvisningsregler skal behandles i byrådet – 
Bestyrelsen vil koordinere respons. 
 
Der laves en skrivelse til Byrådet, hvor 
forældrebestyrelsen gør opmærksom på 
uhensigtsmæssighederne i forslaget til anvisningsregler. 
 
Vil Skanderborg byråd gerne have forældre som er 
utilfredse i stedet for at skabe samarbejde og dialog 
med disse? 
 
Anbefaling: 
Fokusere paa at mennesker møder mennesker i stedet 
for mennesker møder udfordringer! 
 
Vi ønsker, at anvisning til dagplejen kommer til at følge 
de øvrige pasningsdistrikterne. 
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Vi ønsker, at det på hjemmesiden kommer til at fremgå 
hvilke dagplejere som har ledige pladser i 
behovsperioden, i stedet for at spilde forældres tid og 
ønsker på opskrivning til en dagplejer, der ikke får en 
reel ledig plads. 
 
Mikael modtager input til et skriv til Byrådet. 

Hjemmeside, opfølgning på deltagelse i 
arbejdsgruppe; Michael, Marie, Britt og Else 
 

 Britt, Marie og Else har Vi har deltaget i workshop, der 
skulle komme med input til en ny hjemmesiden, der 
skal etableres i forbindelse med Aula. 
 
Research fasen manglede tydeligvis. Vi vil gerne have 
haft flere input med i forhold til hvilke informationer 
kommende forældre går efter. 
 
Målgruppen er nye forældre, ønsket en brugervenlig 
platform. 
Processen føltes styret og restriktiv, hvor beslutninger 
var taget inden workshoppen. 
 
Generelt var målgruppen ikke klar. 
 
Skriv tilbage til projekt lederen/ ejeren af projektet. 
 
Marie skriver et lille skriv for at kommunikere til 
projekt gruppen. 
 

Temadag med LMU, d. 23. oktober Særlige opmærksomhedspunkter i 
forberedelsen. Punkter, der er ønsket 
på: 

 Kostpolitik – evt. nye 
principper 

 Dagplejens læreplan 

Mikael + Joel + (Britt) + Marie deltager. Lene? 
 
Kostpolitik – Britt/Ingelise laver oplaeg? 
 
Laereplan – Else laver oplaeg 
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 Ferieplanlægning for et år ad 
gangen. 

Er på næste LMU møde d. 11. 9.  

 Forsøg med fleksible 
mødetider. 

 

Ferieplan for et aar ad gangen – (hovedferier) – Else 
 
Mangler oplæg ang. fleksible åbningstider / 
Lene+Mikael+Else 
- Lene undersøger ang. forsøg i Hedensted 
- Årsag til snak.: gøre dagplejen attraktiv / sikre at 

dagplejen ikke bliver valgt fra pga. åbningstider 
- Dagpleje bestyrelsen har ansvar for at sætte 

princippet for åbningstiderne. 
 
Efter LMU sætter bestyrelsen princippet sammen 

PAUSE 
 
 

  

Valg af ny bestyrelse. Er alle med endnu? Pt. sidder der 5 forældrerep. i 
bestyrelsen. Tre er valgt i 2018 (en 
enkelte har ikke længere barn i 
Dagplejen) og to er valgt i 2019. 
Forældrerep. tilkendegiver alle, at ville 
fortsætte i bestyrelsen det kommende 
år. Det betyder, at de tre valgte 
medlemmer fra 2018 er på valg ved 
førstkommende valgmøde og de 
medlemmer valgt i 2019 forstætter til 
det andet valgmøde fra nu af. 
Førstkommende nyvalg foretages, 
når forsamlingsforbuddet ophæves. 
 
Er vi stadig enige om, at fortsætte året 
ud? 

Vi fortsætter året ud. – Januars bestyrelsesmøde kigger 
vi på nyvalgs processen igen. 

Nyt fra ledelsen: 
Budgetproces 2020, evt. deltagelse i digitalt 
borgermøde 
 

 
 
 
 

Processen snakket igennem. 
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Dagplejens budget og kapacitet: 
Kapacitet 
636 indmeldte børn, 191 dagplejere, mange 
nyansatte 
Budget i forventet balance, hvis børnetallet  

 
 
 
 
 
 
 

 
Smerte grænsen er 630 indskrevne børn for at holde 
budgettet i balance. 
Dagplejen ansætter nye dagplejere i mange områder, er 
nu oppe på 191 dagplejere. 
 

holder. 
Udgifter til telefoner til dagplejerne større end 
budgettildelingen. 
Lokal aftale som kompensation for ekstra 
opgaver i forbindelse med Covid på ca. 550.000 
kr. Forventes kompenseret fra staten. 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

Covid: 
Ny vejledning på symptomer 
Kort om smitte opsoring 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
Gennemgang af ny vejledning og gennemgang af 
symptomer. Else sender opdateret skriv ud 
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Legestuer 
 

Vi har lavet en undersøgelse blandt 
dagplejerne vedr. legestuer, og vil 
også gerne have forældrenes 
perspektiv på dette? 
Skal vi lave en brugerundersøgelse 
blandt forældrene? 
 
Dagplejerne har svaret på følgende 
spørgsmål: 
 
Hvor stor en betydning har legestuen 
for dagplejens kerneopgave i forhold 
til børnene? 
 
Hvor stor en betydning har legestuen 
for din trivsel som dagplejer?  
 
Er i enige om formålet med at gå i 
legestue i din gruppe?  
 
Hvor stor betydning har 
middagsmøderne i legstuen for din 
faglige udvikling som dagplejer? 
 
Hvor ofte synes du, at man skal gå i 
legstue?  
 
Det skal være frit, hvor ofte jeg 
kommer i legstue 
 
Hvor mange børn, kan der optimalt 
være i jeres legestuelokaler? 

Forældrebestyrelsen mener dette burde være en 
pædagogisk beslutning taget på et fagligt grundlag, og 
ikke noget forældre bestyrelsen ønsker, at være 
involveret i. 
 

Evt.  Nyt bestyrelses møde: 16/11 kl 19.00 
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4 nov. Dialogmøde med politikkere ( er efterfølgende 
aflyst) 

 


